
Ciemu attīstības plānu sanāksmes 

 

14.08.2024., Garciems  
Kopienas stiprināšana: 

• Nepieciešama prāta vētra par ES projektiem Garciema ciema attīstībai. 

• Garciemā ir ciema iedzīvotāju biedrība, kas nav aktīva. 

• Kopienu centru var veidot vecajā ēkā. Jāpārbūvē tā. 

• Ir labi kaimiņi 

Transporta infrastruktūra: 

• Jāveic monitorings ielu seguma atjaunošanai, tīrīšanai un vismaz 1x mēneši jābūt 

atskaitei. Šobrīd monitorings notiek tikai uz sūdzību pamata. 

• Nepieciešams apgaismojums un ielas ar labu ceļa segumu. 

• Cik ceļi ir Garciemā, kurus varētu attīstīt ar līdzfinansējumu? 

• Nepieciešami gulošie policisti / ātrumu ierobežojošie šķēršļi vietās, kur iedzīvotāji to 

vēlas. 

• Ir tiltiņi, vilcieni 

• Teritorija nav droša gājējiem, jāveicina ceļu satiksmes drošība 

• Nav gājēju ceļš 

• Nav adekvāts apgaismojums 

• Nav veloceliņš Garciems – Rīga, Garciems – Ādaži 

• Nav zīme dzīvojumā zona 

• Slikti uzturēti ceļi 

• Izveidot apvedceļu caur Eimuriem uz Ādažiem, greiderētu ar pret putēšanas 

pārklājumu, vislabāk asfaltētu 

• Sākam ar greiderētu ceļu, kas apstrādāts pret putekļiem 

• Nepieciešams veloceliņš Kalngale – Garciems – Carnikava 

• Piedāvāt iespēju izgaismot ielas visiem iedzīvotājiem, kas to vēlās  

Vide, dabas aizsardzība: 

• Kāpās vajag WC. Katastrofāli trūkst tualetes piekrastes zonā 

• Kanalizācijas smakas pie Langas. Langa ir stāvoša, smirdupīte, aizaugusi zaļa 

• Nepieciešams padarītu Langu pievilcīgāku, lai varētu aizkuģot līdz Ķīšezeram 

• Cik pašvaldība ir ieinteresēta attīstīt sūkņu staciju?  Kāpēc pašvaldība nevēlas novadīt 

ūdeni tieši jūrā? Lai netiktu bojātas kāpas. 

• Jāizvieto plakāti ar aizsargājamiem augiem. 

• Jāatjauno Eimuru kanāla tecējums jūrā. Ūdenim ir tendence griezties.  

• Kanāli šobrīd netiek tīrīti 

• Kanāla novirzīšana pa tiešo jūrā, lai negrauž kāpu 

• Pie Eimuru kanāla var uztaisīt skaistu laipu. 

• Aizvēju ielas sūkņu stacija ir jau atjaunota! 

• Jāparedz regulāra grāvju tīrīšana, lai ūdens neieplūst pagrabos. Jāraksta atskaites par 

monitoringu. 

• 2 takas uz jūru (iedzīvotājiem un tūristiem). 

• Jādomā par kanāla izvadīšanu jūrā, tas jādara kompleksi. 

• Kad varēs pieslēgties kanalizācijas tīkliem? Kanalizācija nav. 

• Vajag laipu uz jūru. 

• Jāatjauno Langa. Langai ir aizsargjosla 5 m. 



• Ir lietas, kuras ciems “pārdod” – jūra. 

• Ainavu plānā nepareizi iezīmēta vieta (dabā to reāli nevar sasniegt). 

• Jāparedz adekvāts daudzums WC un atkritumu urnām Mežciemu ielā. 

• Jūra, svaigs gaiss, klusums un miers, daba visapkārt – ciema stiprās puses 

• 9 mēnešu gadā ir klusums 

• Ir brīnišķīgs priežu gaiss 

• Nav pieejama zaru, lapu apsaimniekošanas izvešana 

• Nav kanalizācijas un lietusūdeņu novadīšanas sistēmas 

• Nepieciešama meliorāciju, inženierkomunikāciju izbūve pie Mežgarciema 

• Nav sakopta pludmale 

• Nav publisku atkritumu šķirošana 

• Nepieciešama tīra un sakopta vide ikdienas dzīves vietai un atpūtai arī turpmāk 

• Piedāvājums pārvirzīt un atjaunot Eimuru kanālu un izbūvēt molu 

• Nepieciešama grāvju tīrīšana, lai novērstu teritorijas aplūšana 

• Nepieciešams veicināt kāpu, īpaši kāpu joslas saglabāšanu 

• Nepieciešams veidot uzkrājumu Mežciema grausta ielas sakopšanai un izbūvei  

• Izbūvēt laipu jūrā – Langas taisnajā iztekā 

Uzņēmējdarbība, tās attīstība: 

• Garciemā ir pieejama gāze! 

• Kādreiz staigāja Neibādes kuģītis. Daļa no betona bluķiem tur vēl ir joprojām. 

• Jāmaina noteikumi Mežgarciema izsolēm. 

• Garciems nekad nav dzīvojis no rūpniecības. 

• Pludmalē nav kafejnīcu u.c. balagāna 

• Būtu nepieciešamas atpūtas un izklaides vietas ieskaitot kafejnīcas pludmalā 

• Ir mazi veikaliņi 

• Teritorijā var attīstīt biznesa vidi 

• Izmainīt Mežciema izsoles gabala noteikumus, ka drīkst apvienoties vairāki uzņēmēji 

vai uzņēmīgi cilvēki, un kopā izpildīt Eiropas fondu prasības par pus miljonu 

Sabiedriskais transports: 

• Sabiedriskais transports nesakrīt ar vajadzībām! 

• Vilciens nepieciešams ik pēc 20 minūtēm. 

• Problēma – kā tikt līdz Ādažiem? 

• Nav sabiedriskais transports Garciems – Ādaži – Garciems 

• Vāji noorganizēta satiksme uz Rīgu. 

Armija: 

• … 

Komunikācija: 

• Garciema iedzīvotājiem trūkst informācija par plānotajiem pasākumiem! Grib vairāk 

komunikācijas! 

• Informāciju likt “Carnikava notiek!” 

• Viens no visapmeklētākajiem sociālajiem tīkliem – izveidotais FB. 

• Pašvaldībai ir iedzīvotāju e-pasti NĪN paziņojumu nosūtīšanai. Ieteikums uz šiem e-

pastiem nosūtīt vēstuli ar tekstu “Pašvaldībai ir Jūsu e-pasts. Vai Jūs piekrītat, ka mēs 

to izmantotu citas informācijas sūtīšanai?”.  

• Veikt kvalitatīvu iedzīvotāju aptauju un paredzēt tam atbilstošu finansējumu! 



• Iedzīvotāji vēlas saņemt atbildes uz iesniegtajiem priekšlikumiem (attīstības, ainavu 

plāns)  

• Nav komunikācijas 

Teritorijas izmaiņas, teritorijas plānošana: 

• Video kameras nav vajadzīgas, vajadzīga policijas klātbūtne.  

• 1) Utilitārais, 2) Vizionārais  

• Kādi labumi Garciemam būs no apvienošanas ar Mežgarciemu? Paskaidrots, ka 

Garciema iedzīvotājiem nebūs tiešā veidā jāmaksā par Mežgarciema projektu. 

• Neprofesionāli izprojektēti detālplānojumi. Tiek ignorēts ciema arhitekts. 

• Negrib, ka Garciems tiek pakārtots Ādažiem. Ar Ādažiem nav kopīga sazobe. 

• Nav pašmērķis meklēt tikai labumu.  

• Garciems nesaistītas ar rūpniecību. Te ir teritorija, kas saistās ar atputu un militāro 

infrastruktūru. 

• Jāorganizē divas plūsmas – tūristiem un vietējiem iedzīvotājiem. 

• Pie kopienu centra jābūvē pusaudžu laukums. 

• Karlsona parku – jauniešiem (sports, futbols..). Tā vieta jāuztur kārtībā. 

• Jāuztaisa Garciems “Great again”. 

• Jāuztaisa iepirkums ciema plānošanai (piesaistot profesionāļus). 

• Ciems atrodas tuvu Rīgai 

• Pietrūkst kvalitatīvas sabiedriskas vietas 

• Izveidot aktīvās atpūtas un sporta laukumu pieaugušajiem un jauniešiem 

• Mežciem ielas 26 trīs daļu  nojaukšana (ko izteikuši daudzi iedzīvotāji.). Iekārtot tur 

atpūtas vietu, piemēram,  kā Saules laukumu Carnikavā. Un aicināt Lattelekom sakopt 

savu daļu 

 


